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[Simonsen.] 
på denne sag. Vi har så senere under ud- 
valgsarbejdet på grundlag af vores forslag 
konstateret, at dette udvalgsarbejde gik i 
stå i forbindelse med regeringsskiftet, og 
først i marts måned i år blev der nedsat to 
nye udvalg, som var færdige med deres ar- 
bejde i slutningen af juli måned. Da det så 
var færdigt, var det alligevel ikke et til- 
strækkeligt grundlag for, at regeringen fik 
tingene ført ud i livet. 

Det er derfor, vi er en smule skeptiske og 
stadig væk holder fast ved, at der er grund- 
lag for at lægge et pres på regeringen for at 
få tingene til at gå hurtigere. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Forslagets overgang til anden (sidste) be- 
handling 
vedtoges uden afstemning. 

Første næstformand (Grete Hækkerup): 
Jeg foreslår, at forslaget til folketingsbeslut- 
ning henvises til socialudvalget. Hvis ingen 
gør indsigelse mod dette forslag, betragter 
jeg det som vedtaget. (Ophold). Det er ved- 
taget. 

Den sidste sag på dagsordenen var: 

Valg af 10 medlemmer til Europaparlamen- 
tet fra 1. januar 1973. 

(Jfr. tidenden sp. 1145). 

Valgt blev (for tiden fra 1. januar indtil 
indeværende folketingssamlings ophør): 

Finn Christensen, 
Poul Dalsager, 
Erhard Jakobsen, 
Marichen Nielsen, 
Per Dich, 
Knud Bro, 
Knud Thomsen, 
Per Federspiel, 
Guldberg og 
K. Helveg Petersen. 

Første næstformand (Grete Hækkerup): 
Der er ikke mere på dagsordenen. 

Medlemmer af folketinget Ole Vig Jensen, 
Svend Haugaard, K. Helveg Petersen og 
Samuelsen har meddelt mig, at de ønsker at 
stille følgende forespørgsel til undervisnings- 
ministeren: 
홢I anledning af undervisningsministerens 

udtalelser ved afslutningen af UNESCOs 3. 
internationale konference om voksenunder- 
visning i Tokyo ønskes en redegørelse fra 
ministeren om dansk voksenundervisning på 
grundlag af de forberedelser, der er foregået 
i Danmark i forbindelse med konferencen, 
og om, hvorledes ministeren agter at følge 
resultaterne op." 

Udvalget til valgs prøvelse har afgivet 
betænkning og indstilling. Eksemplarer vil 
blive omdelt. 

Folketingets næste møde afholdes tirsdag 
den 21. november kl. 13.30 med følgende 
dagsorden: 

1) Spørgsmål om fremme af forespørgsel til 
undervisningsministeren af Ole Vig Jen- 
sen m. 11. 

2) Anden behandling af: 

Forslag til lov om kontrol med overhol- 
delsen af De europæiske Fællesskabers 
forordninger om arbejderbeskyttelse 
inden for landevejstransport. 

3) Første behandling af: 

Forslag til lov om fornyelse af statspræ- 
mieobligationslån. 

4) Første behanaling al: 

Forslag til folketingsbeslutning om ud- 
flytning af statsinstitutioner m. v. [af 
H. C. Toft m. fl.]. 

5) Første behandling af: 

Forslag til lov om ændring af lov om ud- 
dannelse af børnehave- og fritidspæda- 
goger. 
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[forste næstformand.] 
6) Første behandling af: 

Forslag til lov om ændring af lov om ud- 
dannelse af lærere til folkeskolen. 

7) Første behandling af: 

Forslag til lov om ændring af lov om 
gymnasieskoler og studenterkursus. 

Angående folketingets arbejde de føl- 
gende dage i den pågældende uge henviste 
første næstformand til den omdelte ugeplan. 

Mødet hævet kl. 14.20. 

23. møde.  

Tirsdag den 21. november kl. 13.30 

Første næstformand (Grete Hækkerup): 
Med skrivelse af 17. november 1972 har 
udenrigsministeren fremsendt skriftlig be- 
svarelse af et af medlem af folketinget K. J. 
Mortensen stillet spørgsmål. (Spm. nr. 46). 
Spørgsmålet og besvarelsen vil blive opta- 
get i Folketingstidende. 

Skriftligt besvaret spørgsmål. 

Af K. J .  Mortensen til udenrigministeren 
(10. november 1972): 

"Anser ministeren det for sandsynligt, at 
behandlingen i FN af spørgsmålet om foran- 
staltninger mod den tiltagende terrorisme 
vil føre til praktiske skridt?" 

(Spm. nr. 46). 

Begrundelse. 
Hvis man følger med i dagspressen, kan 

man efterhånden næsten hver dag læse om 
foretagne flykapringer og anden terrorvirk- 
somhed. Tilsyneladende ser alle lande ikke 
på dette uvæsen på samme måde, idet man 
for nylig hørte et arabisk land byde flypira- 
ter og de personer, som flypiraterne havde 
forlangt frigivet, velkomne som folkehelte. 
Da en sådan virksomhed bliver en større og 
større fare for flytrafikken etc. samt kan 
give årsag til modterror fra anden side, 
kunne det være ønskeligt, om man fra de 

lande, som ikke accepterer disse ting, blev 
enig om at foretage skridt over for disse 
lande. 

Udenrigsminister K. B. Andersens svar 
(17. november 1972): 

Danmark har støttet, at spørgsmålet om 
forholdsregler til at forhindre international 
terrorisme blev optaget på dagsordenen for 
FNs 27. generalforsamling, ud fra den be- 
tragtning, at terrorproblemet har nået et 
omfang, som gjorde internationale modfor- 
holdsregler påkrævede, og at De Forenede 
Nationer måtte være det rette forum for en 
drøftelse heraf. I  min tale til FNs general- 
forsamling den 26. september tilsagde jeg 
den danske regerings støtte til realistiske 
bestræbelser på at fjerne den trussel mod 
menneskeheden, som terrorhandlingerne 
udgør. 

Allerede den debat, der som bekendt op- 
stod i FN om selve spørgsmålets optagelse 
på dagsordenen, har vist, at der, som det 
også måtte ventes, hersker delte meninger i 
verdensorganisationen om denne sag. Det 
har navnlig været arabiske og afrikanske 
lande, som har været imod, at spørgsmålet 
blev taget op, men også de østeuropæiske 
lande har indtaget en reserveret holdning 
hertil. Denne splittelse afspejledes i afstem- 
ningen i generalforsamlingen, hvor dagsor- 
denspunktet godkendtes med 66 stemmer 
for, 27 imod og 33, der afstod, idet det dog 
for at imødekomme modstanderne først var 
besluttet, at dagsordenspunktet også skulle 
omfatte en undersøgelse af de underliggende 
årsager til terrorismen. Afstemningen har 
således bekræftet, at ikke alle FN-lande ser 
på terrorvirksomhed på samme måde, og det 
er på denne baggrund forståeligt, at der 
spørges, om FN-behandlingen kan ventes at 
føre til noget. 

Det nærer jeg tiltro til at den vil, selv om 
det i dag er for tidligt at sige noget endeligt 
om, hvad resultatet vil blive af FNs drøftel- 
ser. Sagen er blevet henvist til generalfor- 
samlingens juridiske udvalg, som først for 
nylig har påbegyndt behandlingen af den. 
Det er imidlertid værd at erindre sig, at 
praktisk talt alle de udenrigsministre, som 
tog del i generaldebatten i september, i deres 
indlæg tog afstand fra terroristhandlinger. 

På indeværende tidspunkt må jeg ind- 
skrænke' mig til at skitsere, hvilke tanker 


